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Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI.
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az Emberi Erőforrások
Minisztériumát vezető miniszterhez

,,Mennyi gyógyszert hamisítottak az elmúlt években Magyarországon?"

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ elektronikusan várom.

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt években a hamisított medicinák forgalma világszerte ugrásszerűen megnőtt. Az
internet terjedése ehhez a tendenciához még jobban hozzájárult, így Európában is hamar
elterjedt. Leggyakrabban az úgynevezett életmód gyógyszerek (fogyasztógyógyszerek,
potencianövelők, dohányzásról leszokást segítők), de a nyugtatók, AIDS-et elméletben
gyógyító, vagy hamisított influenza vakcinák is megjelennek a feketepiacon.

Legnagyobb veszélyük, hogy bizonytalan összetevőkből készülnek, így kétséges, hogy milyen
következményekkel fogjárni a szedésük. A lefoglalt készítmények alapján sok esetben a szerek
teljesen hatástalanok, vagy éppenséggel súlyosan károsítják az egészséget, esetenként halált is
okoznak (például egy fogyasztószer gyomirtót tartalmazott, ami Nagy-Britanniában 8 ember
halálát okozta).

Mindezekre tekintettel az alábbiakra várom válaszát:

Az elmúlt 4 évben (évenkénti bontásban) mennyi hamisított gyógyszert, illetve
táplálék kiegészítőt importáltak Magyarországra, illetve mennyi áramlott ki?
Melyek a legnépszerűbb hamisított szerek?
Az elmúlt 4 évben (évenkénti bontásban) mennyi súlyos egészségkárosodást és
halálesetet okozott a hamisított szerek szedése Magyarországon?
A Hamisítás Elleni Nemzeti Testület megbízásai alapján készült legfrissebb
felmérések alapján Magyarországon - iskolai végzettségenként megkülönböztetve
mennyi olyan ember van, aki gondolkodás nélkül, illetve aki legalább
hajlandóságot mutat arra, hogy illegális forrású készítményt vásároljon?



Az elmúlt 4 évben milyen forrásból és mennyit fordítottak az ellenőrzések
szigorítására, valamint milyen konkrét fellépéseket tettek?
Tervezik-e, hogy az illegális forrásból beszerezett készítményekből származó
életveszélyes kockázatokra irányuló országos felvilágosítást tartsanak?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. október 25.
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